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Kistérségi összefogás – kamarai konferencia

Szatmáryné Jähl Angéla, a XVI. kerületi tagcsoport elnöke, a konferencia háziasszonya, Tóth Sza-
bolcs, Kistarcsa polgármestere, Dr. Vereczkey Zoltán, a Pest megyei kamara elnöke és Kovács Pé-
ter, a XVI. kerület polgármestere. Elsősorban azt kell keresni, ami összeköti az egymás mellett élő 
településeket

Bár valamennyi érintett pol-
gármester meghívást kapott a 
XVI. kerületi Mátyás Centerben 
megrendezett kistérségi konfe-
renciára, csak a XVI. kerület és 
Kistarcsa polgármestere tisztel-
te meg jelenlétével az eseményt, 
Csömör, Kerepes és Nagytarcsa 
első embere (különféle okokra hi-
vatkozva) távol maradt a tanács-
kozástól. Jelen volt viszont Dr. 
Vereczkey Zoltán, a Pest megyei 
kamara elnöke, az est háziasszo-
nya Szatmáryné Jähl Angéla, a 
XVI. kerületi kamarai tagcsoport 
elnöke volt.

A jelenlévők megtudhatták, 
hogy a kistérségi összefogás 
jelentőségét felső szinten még 
nem igazán ismerték fel. Mint Ko-
vács Péter, a XVI. kerület polgár-
mestere elmondta, a régióban 
egyetlen közös projekt kaphat 
támogatást: ez pedig a Szilas-
patak környékének rendbetétele, 
amelyre a kerület Nagytarcsával 
közösen pályázhat. Szóba került 
Fót sajátos problémája: az on-
nan bejáró dolgozók a XV. kerü-
letben pont egy palotai bölcsőde 
előtt szállnak le a buszról, a sajá-
tos szabályozás következtében 

viszont arra nincs mód, hogy 
oda írassák be a gyerekeiket. 
Tóth Szabolcs, Kistarcsa pol-
gármestere ehhez kapcsolódva 
elmondta, hogy a településről 
Vácra kellene elvinni Nevelési Ta-
nácsadóba tőlük a gyerekeket, s 
érthetetlen, miért nem járhatnak 
a szomszédos XVI. kerületi intéz-
ménybe.

Szó esett az M0-ról is, amely 
inkább elválasztja, mintsem ösz-
szeköti az egymásra utalt telepü-
léseket. Az autópálya járulékos 
hasznát (az M0-lal határos mező-
gazdasági területek ipari jellegű 

hasznosítását) főleg Csömör és 
Nagytarcsa élvezheti, a többi te-
lepülés viszont nem. A XVI. kerü-
let például azért, mert a Főváros 
joga a területek átminősítése, és 
erre a többségében erdő besoro-
lású területek esetében jelenleg 
nincs semmilyen lehetőség.

A települések fejlesztési lehe-
tőségét elsősorban az ott műkö-
dő vállalkozások dinamizmusa 
határozza meg, s ezzel kapcso-
latban vázolt fel lesújtó képet Dr. 
Vereczkey Zoltán kamarai elnök. 
Elmondása szerint a vállalkozói 
szektort eddig évi 800 milliárd fo-

rintos elvonás érte, s ezzel szem-
ben 105 milliárd forintos fejlesz-
tésre számíthat a hazai 750 ezer 
kisvállalkozó. Ehhez kapcsoló-
dott egy XVI. kerületi kereskedő 
felszólalása, aki az idei évben 
50 százalékos forgalomcsökke-
nésről számolt be. Egy másik ke-
reskedő az összefogás hiányát 
jelezte: rengeteg levelet juttattak 
el helyi vállalkozókhoz, az össze-
fogást szorgalmazva, s összesen 
két helyről kaptak választ.

A regionális szemlélet szép 
példájává válhat az Erzsébet-li-
geti Színház, amely a most folyó 

felújítás után akár a térség kultu-
rális központja is lehet. Kistarcsa 
polgármestere ezzel szemben 
arról számolt be, hogy náluk 
nagy költséggel megtörtént a 
sportpálya felújítása, ám annak 
kihasználtsága nem megfelelő, 
s emiatt jelentős anyagi gondot 
jelent a fenntartása.

Szabó Ottó pályázati tanács-
adó a kiírt pályázatokkal kap-
csolatban elmondta, hogy azok 
olyan feltételeket is tartalmaz-
nak, amelyeket egy vállalkozás 
csak akkor vállalhat, ha igen bá-
tor: hogyan lehet például évi 15 
százalékos bevétel-növekedést 
vállalni három éven át? Ki tud 
ma erre garanciát vállalni? – tet-
te fel a költői jellegű kérdést. Szó 
esett arról is, hogy a kisvállalko-
zók kártyás rendszerű támoga-
tást igényelnének, amely bizto-
sítaná a gyors pénzhez jutást, s 
bizonyára az sem tesz túl jót az 
országnak, hogy egyre több vál-
lalkozás teszi át a székhelyét más 
országokba, mert ott lényegesen 
kisebb az adóterhelés.

Saslics Elemér a makrogaz-
dasági szabályozás optimalizá-
lását sürgette, mert egyes részek 
szabályozása inkább zavart, mint 
eredményt okoz. Szólt a siralmas 
színvonalú kormányzati kommu-
nikációról is. Kiemelte a kamarák 
szerepét a tisztességes munka 
megkövetelésében, s elmondta, 
hogy nagy baj, hogy ma Magyar-
országon bárki büntetlenül vé-
gezhet silány munkát.

A résztvevők a tanácskozás 
végén egyetértettek abban, hogy 
nagy szükség van a régiós tele-
pülések összefogására, ennek 
érdekében a szabályozás fino-
mítására, s addig is ne azt keres-
sük, ami elválaszt, hanem ami 
összeköt bennünket, egymás 
mellett élő településeket.
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